
 
 

Barbora Polívková, The Circus Factory – St. Johns College,  Irsko   

V říjnu 2022 jsem měla možnost zúčastnit se čtyřtýdenního projektu Erasmus+ v Irském Corku. 

Tuto zkušenost jsem měla díky naší škole SOŠ Uměleckořemeslná, která je do projektu zapojená již několik let.  

Ještě před samotným odletem jsem se zúčastnila přípravných kurzů angličtiny. 

Na stáži jsem pracovala v The Cirkus Factory kde jsem fotila akrobaty a připravovala se s nimi na každoroční 

Halloweenský průvod The Dragon of Shandon,  

Abych na stáži využila ještě více svou praxi z oboru, chodila jsem také do  St. Johns College, kde jsem se 

účastnila workshopů se studenty filmové školy. Učili jsme se, jakým způsobem např. vytvořit jizvy, modřiny, 

popáleniny a jiné. Ve škole jsem měla na starost 26 studentů a studentek 

rozdělených do tří skupin. V cirkuse vše probíhalo jinak. Každý tam měl 

svůj daný úkol a kolektiv se teprve poznával. Tam bylo pouze 11 akrobatů, 

jen v závěru, kdy byl Halloweenský průvod jsem líčila 28 osob, včetně 

taneční skupiny, která spolupracovala s cirkusem. Velmi se mi líbila 

spolupráce právě s filmovou školou, nejen proto, že studenti byli v mé 

věkové kategorii, ale nikdo jiný v mém oboru tam doposud nebyl. 

Moc se mi líbilo, že jim mohu ukázat, to co jsem se do této chvíle naučila a 

velmi mne překvapil jejich zájem o to, co dělám. 

Zároveň jsem mohla nahlédnout do výuky v jiné zemi, což by se mi za jiných okolností zcela jistě nepodařilo. 

Další plus tohoto projektu je určitě lepší úroveň angličtiny po návratu. Do té doby jsem angličtinu používala spíš 

pasivně. V Irsku jsem se naučila nebát se promluvit a komunikovat naprosto přirozeně. 

V rodině, kterou agentura vybrala, jsem se cítila moc dobře. Paní Grainne Ahner byla 

velmi milá. Snažila se nahradit mou rodinu, která mi v počátku hodně chyběla. Každý 

den se mnou komunikovala, ptala se a byla velmi pozorná. Společně jsme pouze 

večeřely. Snídani jsem si připravovala sama, před odchodem do práce a oběd koupila 

v nějakém marketu nebo v kantýně (pokud jsem byla ve škole).  Na Irskou kuchyni jsem 

si bohužel nezvykla. Je hodně rozdílná od té naší a překvapení pro mne bylo, že Irové si 

s vařením hlavu příliš nelámou. Hodně kupují polotovary, ale volný čas tím pádem mohou využít jinak například 

chozením do přírody, která je v Irsku úchvatná. 

Jelikož jsem bydlela na okraji Corku, byla jsem kousek od přírody, kam jsem ráda ve volném čase chodila. 

Zároveň jsem se mohla bez problémů dostat autobusem do města, kde se mi to také velmi líbilo. Na začátku 

pobytu jsem si koupila tzv. leapcard (měsíční jízdenku). Od projektu Erasmus+ jsem dostala i kapesné. Projekt 

dále zaplatil letenku, pobyt a veškeré výdaje s tím spojené.  

Tuto stáž beru jako obrovskou zkušenost. Poznala jsem nové lidi, se kterými jsem i nadále v kontaktu. Pokud by 

byla možnost, určitě bych se opět zúčastnila. Do Irska se v budoucnu určitě znova podívám. Irové jsou pozitivní 

a milí lidé a já jsem se tam cítila moc dobře. Děkuji, že jsem měla tu možnost… 

 


